



27 January 2026 / 27 janvier 2026

**ELECTION OF A JUDGE TO THE EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS
FOR THE NETHERLANDS
27 JANUARY 2026**

First part of the 2026 Ordinary Session

**ÉLECTION D'UN-E JUGE À LA COUR EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME
AU TITRE DES PAYS-BAS
27 JANVIER 2026**

Première partie de la Session ordinaire de 2026

Total number of members voting / <i>Nombre total de membres votants</i>	168
Number of blank ballot papers / <i>Nombre de bulletins blancs</i>	4
Number of spoilt ballot papers / <i>Nombre de bulletins nuls</i>	2
Number of votes cast / <i>Nombre de votes exprimés</i>	162
Absolute majority of the votes cast / <i>Majorité absolue des suffrages exprimés</i> ¹	82

The votes were cast as follows /
Les suffrages ont été exprimés comme suit

Mr Sjoerd BAKKER 42

Ms Tamara TROTMAN 2

Ms Corinna WISSELS 118

Ms Corinna WISSELS, having obtained a majority of votes cast, is elected judge of the European Court of Human Rights for a term of office of nine years which shall commence not later than three months after her election.

Mme Corinna WISSELS, ayant obtenu la majorité des suffrages exprimés, est élue juge à la Cour européenne des droits de l'homme ; son mandat de neuf ans commence au plus tard trois mois après son élection.

¹ Only those ballot papers bearing the names of persons who have been duly entered as candidates before the opening of the first ballot shall be taken into account in calculating the number of votes cast (Rule 40.11 of the Rules of Procedure of the Assembly).

Seuls les bulletins mentionnant les noms des personnes dont la candidature a été régulièrement présentée avant l'ouverture du premier tour de scrutin entrent dans le calcul des suffrages exprimés (Article 40.11 du Règlement de l'Assemblée).